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З А П И С Н И К 
са 10. сједнице  Комисије за спољну трговину и царине 

                 Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 
одржане 03. септембра 2007. године 

  
            Сједница је почела у 14 часова. 

Сједници је предсједавао Мехмед Суљкановић, први замјеник 
предсједавајуће Комисије. 

Сједници су присуствовали чланови Комисије: Јерко Иванковић Лијановић,  
Шемсудин Мехмедовић, Славко Јовичић, Салко Соколовић, Јозо Крижановић и 
Хаџи Јован Митровић.  

Одсуство су оправдали Сњежана Рајилић и  Екрем Ајановић. 
Сједници Комисије није присуствовао представник Спољнотрговинске 

коморе БиХ. 
 Сједници су такође просиствовали: Хамдија Тињак, секретар 

Миинистарства спољне трговине и економских односа БиХ, Хајрудин Подбичанин, 
помоћник министра спољне трговине и економских односа БиХ, Чедомир Љубоје, 
руководилац Одсјека за царинску тарифу у Министарству спољне трговине и 
економских односа БиХ, Лидија Вигњевић, директор Института за интелектуално 
власништво БиХ, Наташа Шакота, асистент у Програму јачања законодавне власти 
у ОЕБС-у, и Емира Чешљар, секретар Комисије.  

 
  На сједници Комисије, предложен је и једногласно  усвојен сљедећи 

 
Д Н Е В Н И   Р Е Д: 

 
             1. Усвајање записника са 7, 8. и 9. сједнице Комисије; 

 2.  Расправа о Предлогу закона о заштити планова распореда интегрисаних 
      кола,  у складу са чланом 110.  Пословника Представничког дома -  
      предлагач: Савјет министара БиХ;  
3. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о 
      царинској тарифи Босне и Херцеговине ради достављања мишљења 
      Представничком дому, у  складу са  чланом 104. Пословника 
      Представничког дома - предлагач: посланик Милорад Живковић; 
      Мишљење УОУИО БиХ  доставњено члановима Комисије 04.07. 2007;  
4. Разматрање Предлога закона о измјенама Закона о царинској  тарифи 

Босне и Херцеговине ради достављања мишљења Представничком 
дому, у  складу са чланом 104. Пословника   Представничког дома - 
предлагач: Комисија  за спољну трговину ицарине; 

5. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о 



      царинској политици Босне и Херцеговине ради достављања мишљења 
      Представничком дому, у складу са чланом 104.  Пословника  
      Представничког дома - предлагач:  Комисија за спољну трговину и 
      Царине; 
 6.  Преглед остварене спољнотрговинске размјене БиХ од јануара до маја  
      2006/2007, упућен од Спољнотрговинске коморе БиХ 29. јуна 
      2007.године;  
 7. Текућа питања: 
       а) одговор Колегијума Представничког дома о Споразуму о престанку  
            протеста по Закључку са 8. сједнице Комисије, 
       б) упознавање са дописима-обавјештењима: Удружења произвођача и  
           прерађивача меса у БиХ; Удружења  пољопривредника у БиХ и др. 
 

 Ад. – 1.  
                Усвајање записника са 7, 8. и 9. сједнице Комисије  

         Записници са 7, 8. и 9. сједнице Комисије за спољну трговину и царине 
          усвојени су без примједаба. 

 
 
Ад. – 2. 
              Расправа о Предлогу закона о заштити планова распореда 
интегрисаних кола,   у складу са чланом 110.  Пословника Представничког 
дома - предлагач: Савјет министара БиХ 

          
         Комисија за спољну трговину и царине је на 8. сједници, одржаној 2. јула 
2007. године, разматрала Закон и једногласно подржала принципе Закона. Уз 
сагласност предлагача  закона, прихваћено  је да се исправи грешка у преводу на 
хрватски језик у тексту Закона, те се  ријечи: „интегрирани склоп“  у различитим 
падежима замјењују ријечима: „интегрирано коло“. 
         Представнички дом је на 13. сједници, одржаној 31. јула 2007. године,  
усвојио Предлог закона о заштити планова распореда интегрисаних кола у првом 
читању.  
          До почетка расправе о Предлогу закона, констатовано је да није било 
уложених амандмана. 
           Славко Јовичић прочитао је Мишљење Владе Републике Српске  о 
непостојању уставноправног основа за усвајање Закона на државном нивоу. 
           Након расправе, Комисија је са три гласа “за“, два гласа „против“ и два гласа 
„уздржан“ прихватила Предлог закона о заштити планова распореда интегрисаних 
кола,  те ће, у складу са чланом 110. Пословника, предложити  Представничком 
дому усвајање Закона. 
 

На основу члана 113. Пословника Представничког дома Парламентарне 
скупштине  БиХ, за извјестиоца у пленарној фази именован  је први замјеник 
предсједавајуће Комисије Мехмед Суљкановић. 
 
Ад.- 3. 
            Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона  
царинској тарифи Босне и Херцеговине ради достављања 
мишљењаПредставничком дому, у складу са чланом 104. Пословника 
Представничког дома - предлагач: посланик Милорад Живковић  
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       На сједници Комисије, Славко Јовичић (по овлашћењу предлагача) предложио је  да 
Комисија не разматра Закон, јер га  повлачи из процедуре уз образложење да су одредбе 
Предлога закона уграђене у Предлог Закона о измјенама Закона о царинској тарифи 
Босне и Херцеговине, предлагача Савјета министара БиХ,  достављеног у 
парламентарну процедуру 22. августа 2007. године. 
 
          На основу предложеног, Комисија је закључила да извијести предсједавајућег 
Представничког дома да се Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској 
тарифи Босне и Херцеговине, предлагача Милорада Живковића, повлачи из даље 
процедуре.  

 
 

Ад. – 4.   
            Разматрање Предлога закона о измјенама Закона о царинској  тарифи 
Босне и Херцеговине ради достављања мишљења Представничком дому, у 
складу са чланом 104. Пословника Представничког дома - предлагач: 
Комисија  за спољну трговину ицарине 

 
Радна група Комисије, на основу закључка Комисије од мјесеца априла, 

учествовала је у изради Предлога закона у сарадњи са представницима 
надлежних институција, те Представничком дому 20. јула 2007. предложила 
његово разматрање по основном законодавном поступку. 
            У расправи су учествовали: Славко Јовичић, Јозо Крижановић, Шемсудин 
Мехмедовић, Јерко Иванковић Лијановић и Мехмед Суљкановић. 
            Чедомир Љубоје  указао је да овај предлог закона проширује предлог 
закона који је 22.08.2007. године упутио Савјет министара БиХ. У Поглављу II,   
Комисија предлаже повећање царинске стопе на производе,  што правилима ЕУ 
није дозвољено, нити се у откупу домаћих тарифних производа предлажу квоте 
које се уводе да би се могла вршити контрола увезене робе  које нема на домаћем 
тржишту.  
Шемсудин Мехмедовић предложио је да Комисија подржи принципе Предлога 
закона. 
       Јерко Иванковић Лијановић истакао је да нису предложене тарифне квоте за 
увоз меса из разлога што Савјет министара БиХ није извршио њихово поновно 
увођење. 
       Хајрудин Подбичанин одговорио је да Савјет министара БиХ није продужавао 
квоте зато што досадашње нису исцрпљене, а добре су ради оперативног 
дјеловања Савјета министара БиХ  у ситуацијама несташице. Повећање царинских 
стопа  супротно је и уговорима о слободној трговини као и правилима ЕУ.  
       Закључак учесника у расправи је да Комисија са ресорним министарством  
треба да буде на партнерском нивоу и на основу  примједаба или кроз 
амандманску фазу покуша изнаћи рјешење те предложи корекције,  односно 
измјене.  
          Комисија је са шест гласова „за“ и једним гласом „против“ подржала 
принципе Предлога закона о измјенама Закона о царинској тарифи Босне и 
Херцеговине. 
         Након спроведене расправе, разматрајући принципе Предлога закона, 
Комисија је са шест гласова „за“ и једним гласом „против“ прихватила принципе 
Предлога закона о измјенама Закона о царинској тарифи Босне и Херцеговине и 
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закључила да, у складу са чланом 104. Пословника Представничког дома, достави 
мишљење  предсједавајућем Представничког дома. 
            Комисија је такође закључила да извијести предсједавајућег 
Представничког дома да је,  накнадним  сравњивањем  текста, у приказу 
ТАРИФНИ АНЕКС-ТАРИФНЕ КВОТЕ, уочено да на босанском и српском језику, 
у рубрици „Остали услови“, нису у потпуности одштампане квоте за месо и 
јестиве кланичне производе, о чему треба извијестити посланике. 

Ад. – 5.  
             Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о 
  царинској политици Босне и Херцеговине ради достављања  мишљења    
Представничком дому, у складу са чланом 104.  Пословника Представничког 
дома –трговину и царине 

 
 

 Радна група Комисије, на основу закључка Комисије од мјесеца априла, 
учествовала је у изради Предлога закона, те Представничком дому 20. јула 2007. 
године предложила његово разматрање по основном законодавном поступку. 

Хајрудин Подбичанин рекао  је да се измјена и допуна закона  може 
рјешавати у оквиру Одлуке о прописима о спровођењу Закона о царинској 
политици Босне и Херцеговине („Службени гласник БиХ“, број 63а) чланом 431. и 
измјеном члана 189.  наведене одлуке јер је то бржи начин.. 

Мехмед Суљкановић предложио је да се наведене  примједбе узму у обзир, 
али не треба заустављати процедуру  о принципима Закона. 
         Након спроведене расправе, разматрајући принципе Предлога закона, 
Комисија је са шест гласова „за“ и једним гласом „против“ прихватила принципе 
Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици Босне и 
Херцеговине и закључила да, у складу са чланом 104. Пословника Представничког 
дома, достави мишљење  предсједавајућем Представничког дома. 

.  
Ад. – 6.  
          Преглед остварене спољнотрговинске размјене БиХ од јануара до маја 
2006/2007, упућен од Спољнотрговинске коморе БиХ 29. јуна   2007. године 
      
         Хамдија Тињак дао је осврт Министарства спољне трговине и економских 
односа на наведени материјал Спољнотрговинске  коморе БиХ и предложио 
Комисији  да након поређења  са стањем које је Министарство утврдило достави за 
сљедећу сједницу извјештај Комисији. 
         Након расправе, Комисија је закључила да, након поређења са Прегледом 
остварене спољнотрговинске размјене БиХ од јануара до маја 2006/2007, СТКБиХ, 
Министарство спољне трговине и економских односа сачини осврт исказан у процентима.  
 
Ад. – 7.  
                Текућа питања: 

      а) одговор Колегијума Представничког дома о Споразуму о 
престанку  протеста по Закључку са 8. сједнице Комисије 
 
Предсједавајући сједнице упознао је присутне  о ставу Колегијума 

Представничког дома о Споразуму о престанку протеста који се односи на 
уклањања шаторског насеља испред институција БиХ. 
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У дискусији су учествовали: Јозо Крижановић, Јерко Иванковић Лијановић и 
Славко Јовичић. 

Закључено је да Комисија нема ингеренције за предузимање активности 
ради уклањања шаторског насеља  и  да се Удружење пољопривредника у БиХ 
извијести о ставу Колегијума Представничког дома. 

 
           б)  упознавање са дописима-обавјештењима Удружења произвођача и  

     прерађивача меса у БиХ од 15.05. 2007. године за које ресорно 
      министарство није доставило одговор Удружењу о предузетим 
      мјерама  
 
Закључено је да се допис Удружења произвођача и прерађивача меса у 

БиХ од 15.05. 2007. године достави Министарству спољне трговине и економских 
односа с предлогом да поступи по захтјеву Удружења произвођача и прерађивача меса 
у  БиХ  и обавијести Комисија  о реализацији закључка. 

 
  ц) Јерко Иванковић Лијановић обавијестио је присутне да је Радна група за 

пољопривреду, на 2. састанку, одржаном 03. септембра 2007. године, поново утврдила 
нови текст Закона о примјени Споразума о измјенама и приступању Централноевропском 
споразуму о слободној трговини (ЦЕФТА), којим је измијењена одредба члана 5. у односу 
на претходни текст  наведеног закона, с предлогом да га Представнички дом разматра у 
складу са чланом 127. Пословника Представничког дома.  

Након расправе, Комисија је са шест гласова „за“ и једним гласом „уздржан“  
закључила да поново предложи разматрање Закона о примјени Споразума о 
измјенама и приступању Централноевропском споразуму о слободној трговини (ЦЕФТА), 
у  складу са чланом 127. Пословника Представничког дома. 

Такође, Комисија је, са шест гласова „за“ и једним гласом „уздржан'', 
закључила да затражи од Савјета министара БиХ  да ступи у контакт са 
ентитетским владама и затражи откуп свих домаћих житарица, након чега ће се 
донијети одлука о увозу пшенице, кукуруза и осталих компоненти у складу са 
потребама. 

 
 
 
Сједница је завршена 16 часова.  
 
Секретар Комисије                                                   Први замјеник  предсједавајуће Комисије  
  Емира Чешљар                                                                     Мехмед Суљкановић 
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